



ကချင်ဒေသအတွင်း မြန်မာ့တပ်မတော်၏ ဆိုးရွားလှသော ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုကို ရပ်တန့်ကရပ်အောင် နိုင်ငံတကာမှ ဖိအားပေးဖို့ အချိန်ရောက်ပြီ။

၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လ ၉ ရက်။

လွန်ခဲ့သည့် ခုနှစ်နှစ် ယနေ့ရက်စွဲတွင် ကချင်ဒေသအတွင်း ပြည်တွင်းစစ်ပြန်လည်စတင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဇွန် ၉ ရက်မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီ ၃၀ ရက်အတွင်း ကချင်လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော် နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်အကြားတွင် စစ်ပွဲပေါင်း ၃,၈၀၀ ကျော်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ပျမ်းမျှအားဖြင့် တစ်လလျှင် စစ်ပွဲ ၄၆ ပွဲနှုန်း ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ထိုသို့သော အဆင့်ထိ ပြင်းထန်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကချင်ဒေသ ပြည်သူများအတွက် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်းများကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။ လူပေါင်း ၁၂၀,၀၀၀ ကျော် အိုးအိမ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးခဲ့ရပြီး လတ်တလောတွင် ပြည်တွင်း စစ်ရှောင် စခန်း (IDP စခန်း) များတွင် ခိုလှုံနေကြရသည်။

လွန်ခဲ့သည့် နှစ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကျပ်အတည်းမှာ ဆက်လက် ဆိုးရွားလာနေခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သည့်နှစ် ယခု အချိန်ဝန်းကျင် (၂၀၁၇ ဇွန်လ) တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်သည် တနိုင်းမြို့နယ်တွင် ဒေသခံ ပြည်သူများကို နေရာ ရွှေ့ပြောင်းရန် စာများ ချခဲ့သည်။ သတိပေးချက်မှာ အလွန်တိုတောင်းသော အချိန်အတွင်း ဖြစ်ခဲ့သဖြင့် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားသည့် အချိန်တွင် ရာနဲ့ချီသော အရပ်သားများမှာ ပဋိပက္ခအတွင်း ပိတ်မိနေခဲ့သည်။ ၂၀၁၇ ဩဂုတ်လတွင် ကဆုန်ရွာ ဧရိယာအတွင်း ရှင်းလင်းရေး စစ်ဆင်ရေးများကြောင့် အရပ်သား ၁၀၀၀ ကျော်သည် အိုးအိမ်များ စွန့်လွှတ် ထွက်ပြေးခဲ့ရသည်။ ၂၀၁၇ ဒီဇင်ဘာလ ခရစ္စမတ် အကြိုညတွင် မြန်မာ့တပ်မတော်သည် ဝယ်ကြိုင်စစ်ရှောင်စခန်းအနီးသို့ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် အရပ်သားတစ်ဦး ဒဏ်ရာရခဲ့ပြီး စစ်ရှောင်ပြည်သူအများအပြားကို တုန်လှုပ်ချောက်ချားစေခဲ့သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် မြန်မာ့တပ်မတော်က ဆွမ်ပရာဘွမ်၊ တနိုင်းနှင့် မန်စီ ဧရိယာများတွင်ပြင်းထန်သော လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အရပ်သားများ ပိုမိုထိခိုက်သေဆုံး ဒဏ်ရာရမှုများကို ဖြစ်စေခဲ့သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် ပဋိပက္ခများတကြိမ်ပိုမိုပြင်းထန်လာပြီး အရပ်သား၅၅၀၀ ကျော် အိုးအိမ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးခဲ့ရပြီး ကချင်လူမျိုး ၂၀၀၀ခန့်သည် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာ ဒေသများအတွင်း ပိတ်မိနေခဲ့ပြီး၁၅၂ဦးမှာ သူတို့၏ ဆန္ဒနှင့် ဆန့်ကျင်လျက် လိုင်နောင်ခူးတွင် ထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရသည်။ ထို့အပြင် ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသော ဖမ်းဆီးခြင်းများ၊ မြေမြုပ်မိုင်းကြောင့် သေဆုံးခြင်းများ နှင့် ဒဏ်ရာရခြင်းများ၊ နှိပ်စက်ညှဉ်းပမ်းခြင်းနှင့် နောက်ဆက်တွဲ ကျန်းမာရေး ပြဿနာများနှင့် အရပ်သား နေအိမ်များပေါ်သို့ မော်တာကျည် ကျရောက်ခြင်းများလည်း ရှိနေခဲ့သည်။ ယခုအခါတွင် ကချင်တိုင်းရင်းသားများသည် ထိုကဲ့သို့သောအပြုအမူများကို သည်းခံနိုင်စွမ်း ကုန်သွားခဲ့ပြီဖြစ်ပြီး ယခုအချိန်သည် ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့် တရားမျှတမှုအတွက် အချိန်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ဖန်တီးခဲ့သည့် ဤလူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်းသည် ဒီမိုကရေစီနည်းကျ ရွေးချယ်တင်မြောက်ထားသော အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် အစိုးရမှ နိုင်ငံသားများအား ဘေးကင်းမှုနှင့်

လုံခြုံမှုအာမခံချက်ပေးခြင်းအပေါ်စိတ်ဝင်စားမှုကင်းမဲ့ခြင်းတို့ သိသာထင်ရှားစေခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သည့် ဧပြီလအတွင်း အရပ်သားများသည် ပဋိပက္ခ ဖြစ်ပွားသော ဧရိယာအတွင်း ပိတ်မိနေစဉ်က အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်သည် ကူညီစောင့်ရှောက်ရန် ပျက်ကွက်ရုံသာမက ပိတ်မိနေသောအရပ်သားများအား လုံခြုံသည့် နေရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းရန် ကြိုးစားသည့် ကချင်အသိုင်းအဝိုင်းနှင့် ဘာသာရေး ခေါင်းဆောင်များ၏ ကြိုးပမ်းမှုကို ခွင့်ပြုချက်ပေး ရန်ပါ ပျက်ကွက်ခဲ့သည်။

မြန်မာ့တပ်မတော်သည် ကချင်ဒေသအတွင်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေသော ထိုးစစ်များနှင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အစိုးရ၏ လှုပ်ရှားမှု ကင်းမဲ့ခြင်းတို့ ပူးပေါင်းလိုက်သောအခါ အရပ်သား ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု ပိုမိုကြီးမားစွာ ဖြစ်ပေါ်စေရန် အလားအလာများ ဖြစ်နေသည်။ ကချင်ဒေသ ဒေသခံများ၏ ဒုက္ခခံစားမှုများ အဆုံးသတ်ရန် တစ်ခုတည်းသော အဖြေမှာ ပြည်တွင်းစစ်ကို အဆုံးသတ်ခြင်းသာ ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မိမိတို့သည် အောက်ပါအချက်တို့ကို လက်မှတ်ရေးထိုး တိုက်တွန်းလိုက်သည်။

- နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်း အနေဖြင့် ကချင်ဒေသအတွင်း စစ်ဆင်ရေးများ ရပ်တန့်စေရန်နှင့် တိုင်းရင်းသား ဒေသများမှ စစ်တပ်များ ပြန်လည် ဆုတ်ခွာရန် မြန်မာ့တပ်မတော်ကို ဖိအားပေးခြင်း သာမက လိုအပ်ပါက နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မှုများအပါအဝင် နယ်မြေအားလုံးတွင်ရှိသော စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည်များအား လူသားချင်းစာနာသော အကူအညီများ ပေးရန်
- အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ယူနိုက်တစ် ကင်းဒမ်း၊ ဥရောပ သမဂ္ဂ နှင့် သူတို့၏ မဟာမိတ်များအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်တွင်းစစ်အဆုံးသတ်ပြီး လက်တွေ့ကျပြီး ရေရှည်တည်တံ့နိုင်မည့် အဖြေရရှိစေရန် မြန်မာ့တပ်မတော်ကို တိုင်းရင်းသား အုပ်စုများ နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ကြားဝင်စေစပ်ရန် အတွက် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန်
- ကုလသမဂ္ဂနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းရှိ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်းနှင့် ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသော ပဋိပက္ခကို သုံးသပ်ခြင်းနှင့် စောင့်ကြည့်ခြင်း လုပ်ရန် လုပ်ငန်းစဉ် ချမှတ်ရန်
- ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အခြေအနေကို နိုင်ငံတကာ ရာဇဝတ် ခုံရုံး (ICC) သို့ လွှဲပြောင်းသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ထောက်ခံရန်
- အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အစိုးရ အနေဖြင့် ဖောင်းပွနေသော စစ်ရေး အသုံးစားရိတ်များကို ဖြတ်တောက်ရန်

ဆက်သွယ်ရန်။

- ၁။ မွန်းနေလီ (ထိုင်း) +66 855 233 791, Email: moonnayli@gmail.com
- ၂။ ခမ်ဖ ဆဒန် (အင်္ဂလန်)+44 794 424 0774, Email: hkanhpa@hotmail.com
- ၃။ ဝမ်ဆန်အင်ဆန် (အမေရိကန်)+1 443 415 8683, Email: gumsan@kachinalliance.org,
- ၄။ ဇော်ဂျတ် (ပြည်တွင်း)+95-440-006442, Email: ctc.net006@gmail.com,